



# ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၤ

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပှၤ

## တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်

လၢမးရူး ၁၁၁, ၂၀၂၃န့ၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 22-457-D1

### တီအူကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ် - သဝီဖိသံတဂၤ ဒီးဘၣ်ဒိသၢဂၤ ဒိဖျါကဘီယူၤဟဲးလီၤတၢ် ဖဲ ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, လၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၀၂၂န့ၣ်

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ် တဘျီအံၤ ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သး ဖဲလၢနီၣ်ဝုဘၢၣ်, ၂၀၂၂န့ၣ် ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၆၁၁, ၂၀၂၂န့ၣ်ဂီၤခိၣ်အဆၢကတီၢ် လီၢ်ကဝီၤတၢ်ဒိသဒၢသုးမုၢ်(PDF) ထီၣ်ဒုးဝဲတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤထံကီၢ်ဒိဘၣ် ကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သုးကလၢၤတဖျါလၢအအိၣ်လၢသၢမိဒိသဝီ, သၢမိဒိကရူၤ, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးကဲ ထီၣ်ခဲန့ၣ်ရံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲ (SAC)ကဘီယူၤဒုးသုးဟဲးလီၤတၢ် ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အလီၢ် ဒီးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲသဝီဖိ အတၢ်စုလီၢ်ခိၣ် ခိၣ်ဒိအမ့ၢ် ဟံၣ်သ့ၣ်တဖျါ ဒီးတၢ်သ့ၣ်အိၣ်ဖျါအိၣ်လီၢ်သ့ၣ်တဖျါန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသံတဂၤ ဒီးဘၣ်ဒိသၢဂၤဒိဖျါတၢ်ခးကျိဒီး ကဘီယူၤခးလီၤတၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. ကဘီယူၤခးလီၤတၢ်ဝံၤအလီၢ်ခဲ (SAC)သုးလၢအအိၣ်လၢသုးကလၢၤလွံၢ်ဖျါခးနီၤဖိထီၣ် ထးသ့ၣ်တဖျါ လၢလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂွံဝဲအံၤအဖီခိၣ် သဝီဖိသ့ၣ်တဖျါ လၢအအိၣ်လၢသဝီအါဖျါဒိအမ့ၢ် သၢ မၤဒိသဝီသ့ၣ်တဖျါဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်ကွံၣ်လၢအသဝီလၢတၢ်ပူၤဖျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

ဖဲလၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၆၁၁, ၂၀၂၂န့ၣ် ဂီၤခိၣ် ၆၀၂၀အဆၢကတီၢ် လီၢ်ကဝီၤတၢ်ဒိသဒၢသုးမုၢ်(PDF) ထီၣ်ဒုးဝဲတၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤထံ ကီၢ်ဒိဘၣ်ကီၢ်ကးကရၢ (SAC)<sup>2</sup> အသုးကလၢၤလၢ အအိၣ်လၢတၢ်မဲၣ်ညါတဖျါ လၢဘၣ်တၢ်ကိးအိၣ်လၢသၢမိဒိသုးကလၢၤ ဒီးအိၣ်ဆိၣ်လီၤအသးလၢသးမိဒိသဝီ, သးမိဒိကရူၤ, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. SACခိၣ်ချ့သုးရ့ၣ်

<sup>1</sup> တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒိးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဖဲ (လၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၀၂၂န့ၣ်) အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ လီၢ်ကဝီၤပူၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲ (တီအူကီၢ်ရ့ၣ်) အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအိၣ် လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၤ KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဝိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖျါဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖျါအမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲၤ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖျါန့ၣ် တၢ်မၤလီၤ ဘၢအိၣ်လၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၣ်ပူၤအိၣ်ထီၣ်အိၣ် ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၣ်ထီၣ် တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

<sup>2</sup> တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျဲၤထံကီၢ်ဒိဘၣ်ကီၢ်ကးကရၢ (SAC) မ့ၢ်ဝဲပဒိၣ်ကရၢတဖျါ လၢဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ လၢဖျါတြၢ်အါရဲၣ် ၁၁၁ သုးမိဒိရိဟံးန့ၣ် ဆူၣ်ကွံၣ် ထံကီၢ်ပဒိၣ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤဝံၤအလီၢ်ခဲဒီးဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ သုးခိၣ်ကျိၢ်ခိၣ်မုၢ်အိၣ်လဲၤ ဖဲလၢ ဖျါတြၢ်အါရဲၣ် ၂၁၁, ၂၀၂၁န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. သုးပဒိၣ် ကရၢတဖျါအံၤ အသုးခါးစးပၣ်ဃုာ် (၈)ဂၤဒီး ကမ့ၢ်ခါးစးပၣ်ဃုာ် (၈)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤပၤလီၢ်ဆူၣ်နီၤ ဟံးမူဒါလီၢ်လၢ ဒိအမ့ၢ်ပှၤလၢအလီၢ်လၢ စိကမိဒိၣ် ကတၢ်ဒီးတီခိၣ်ရိၣ်ခဲစ့ၢ်ကိးဝဲသုးမ့ၢ်ဒိၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံး န့ၣ်ဆူၣ်ထံကီၢ်ပဒိၣ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤဝံၤအလီၢ်ခဲ မ့ၢ်အိၣ်လဲၤ စးထီၣ်ဟံးန့ၣ်မူဒါဒိအမ့ၢ် SAC ပှၤပၤလီၢ် ဆူၣ်နီၤတဂၤ အသိးန့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ဂံၢ်(၆၀၅)အံၤ မ့ၢ်သးရူၣ်တဖုၣ်လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးလၢသးကလၢၤဝဲန့ၣ် န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤအဟံၣ်အိၣ်ဘူးဒီးသးကလၢၤဝဲန့ၣ် န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အပိၣ် အဝီဖိတဂၤဘၣ်ဒိဝဲဖဲတၢ်ခးကျိအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တနံၤဃီအတီၢ်ပူၤ ဖဲဂီၤခိၣ်န့ၣ်ရံၣ် ဘၣ်ဖဲတၢ်ဒုးဝံၤခဲန့ၣ်ရံၣ်အလီၢ်ခဲ, SAC ကဘီယူၤဒုးသးခဲဘၣ် လၢအအိၣ်လၢကလံၤထံးသးဟ့ၣ်တၢ်ကလုၢ်လီၤခဲသး ဟဲယူၤဝဲဆူ သၢမိဒီၤသဝီလၢကဒုးစၢၤ LIB နီၣ်ဂံၢ်(၆၀၅) ဒ်သီးအသးဂံၢ်ဘၢကဆူၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကဘီယူၤဒုးသးတၢၤလီၤဝဲမ့ၢ်ပီၤဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်လီၤ တကးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်စ့ၢ်ကိး စဲးခးကျိ ဒီးခးလီၤဝဲလၢဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤတနီၤ လီၤတၢ်ဘၣ်လၢ သဝီဖိတနီၤအဟံၣ် ဒီးတနီၤတခီ လီၤတၢ်လၢ တၢ်သ့ၣ်အိၣ်ဖျးအိၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤတနီၤလၢအလီၤတၢ်န့ၣ်တပီၤဖးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ခိဖျါလၢကဘီယူၤ ခးလီၤတၢ်အပိၣ် ဟံၣ်အါန့ၢ်ဒီး ၃၀ဖျါလၢအအိၣ်လၢ သၢမိဒီၤသဝီဟးဂီၤဝဲ တကးဒီးဘၣ်သဝီဖိသံဝဲတဂၤဒီးဘၣ်ဒိဝဲသၢဂၤလၢကဘီယူၤခးလီၤတၢ်ဘျီဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

သၢမိဒီၤသဝီဖိနီၢ်မဲၤရံၣ်မ့ၢ် လၢအသးနံၣ်အိၣ် ၅၀ဃၣ်ဃၣ်ဘၣ်ဒိဒီးကဘီယူၤစဲးခးကျိ ဖဲအနီၣ်စ့ၣ်ဖိလၢ ဖဲကဘီယူၤခးလီၤ တၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကျိချီန့ၣ်လီၤဒီးဖျါသဂၢ်ဆူအချၢယံအပိၣ်အဝဲသံဝဲဒၣ်တဘျီဃီဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်ဒီးအဖိသၢဂၤန့ၣ်လီၤ.နီၢ်မဲၤရံၣ်မ့ၢ်အဒိပုၤဝဲမ့ၢ်လၢအမ့ၢ်နီၢ်က---စ့ၢ်ကိးဘၣ်တပျၢ်ဒီးကျိဖဲအခိၣ်သ့ၣ်တဆံးတက့ၢ်အပိၣ် အဝဲအိၣ်မူဘၣ်ဒီးဝဲန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်တၢ်ဆုၢ်အီၤဆူတီၤအူတၢ်ဆါဟံၣ် လၢအအိၣ်လၢတီၤအူဝုၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီၤအူကီၢ်ရူၣ် လၢတၢ်ကူဆါယါဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်က---မ့ၢ်ဝဲပုၤသဘျီန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ပီၤလၢကဘီယူၤဒုးသးတၢ်လီၤဝဲအကျိတဖျါ လီၤတၢ်ဘၣ်လၢစီၤခ---လၢအသးအိၣ်၆၀နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဖိသၢဂၤအဟံၣ်တဂၤ အတၢ်ဖိအိၣ်လီၤဒီးပီၤဖးထီၣ်ဝဲအပိၣ် အတၢ်ဖိအိၣ်လီၤဟးဂီၤဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤအက့ၢ်ဘၣ်အခိၣ်စ့ၣ်ဒီးဘၣ်စ့ၢ်ကိးအသးနါ ပုၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်တၢ်ဆုၢ်အီၤဆူတီၤအူတၢ်ဆါဟံၣ်လၢကဒီးန့ၢ်တၢ်ကူဆါယါဘျီအဂီၢ် ဒီးအခိၣ်စ့ၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်တူၣ်ကွံၣ် အီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲ PDF ဒီး SAC ခးလိာ်သးဖဲတၢ်ဒုးအဆၢကတီၢ် စီၤဂ---လၢအသးအိၣ် ၆၀နံၣ်ဘၣ်ဒိတပျၢ်စ့ၢ်ကိးဒီးကျိတဆံးတက့ၢ်ဖဲအသးနါပုၤစ့ၣ်တကပၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးအဖိမ့ၢ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. ပိၣ်ခွါအသီတဂၤလၢအမ့ၢ် စီၤဂ--- လၢအသးအိၣ်၃၀နံၣ်စ့ၢ် ကိးဘၣ်ဒိတပျၢ်ဒီးကျိဖဲအခိၣ်သ့ၣ်တဆံးတက့ၢ် ဖဲကဘီယူၤဒုးသးခးလီၤတၢ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်စ့ၢ်ကိး ဒီးအဖိလွံၢ်ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခဲဂၤလၢဘၣ် ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်အီၤဆူသၢမိဒီၤသဝီတၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒၢးလၢကဒီးန့ၢ်တၢ်ကူဆါ ယါဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒၢးဝဲအံၤဘၣ်တၢ်ပၤဆုၢ်အီၤလၢမိၢ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖုၣ်လၢအအိၣ်ဟဲလၢလီၤကဝီၤရဲမဲခဲၣ်သလ့ၣ်သရိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါနီၣ်ဝုဘၣ် ၂၆သီ, ၂၀၂၂နံၣ်ကဘီယူၤခးလီၤတၢ်ဝံၤအလီၢ်ခဲ SAC သးသ့ၣ်တဖုၣ်လၢအအိၣ်လၢသးကလၢၤအါဖျါလၢ အအိၣ်ဆီလီၤအသးလၢ လုၣ်သီဝုၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ် ဒ်အမ့ၢ် သၢမိဒီၤသးကလၢၤ, စုၣ်လဲသးကလၢၤ, အလဲဆီအထဲၣ် ယွၤသးကလၢၤလၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးလၢသၢမိဒီၤသဝီ, သၢမိဒီၤကရူၢ်, ဒီးမဲၤလီၤအအိၣ်သးကလၢၤလၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးလၢမဲၤလီၤကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်သ့ၣ်တဖုၣ်ခးနါစီၤမိထးဖိသ့ၣ်တဖုၣ်ဆူတၢ်လီၤလၢအဘူးဒီးသၢမိဒီၤသဝီသ့ၣ်တဖုၣ် န့ၣ်လီၤ. LIB နီၣ်ဂံၢ်(၆၀၃) အံၤအိၣ်ဆီလီၤအသးလၢ စုၣ်လဲသးကလၢၤန့ၣ်လီၤ. SAC သးသ့ၣ်တဖုၣ်လၢအအိၣ်လၢစုၣ်လဲ သးကလၢၤ, အလဲဆီအထဲၣ်ယွၤသးကလၢၤ ဒီးမဲၤလီၤအိၣ်ယွၤသးကလၢၤသ့ၣ်တဖုၣ်အိၣ်ဆီလီၤအသးယံၤဒီးတၢ်ဒုးကဲ ထီၣ်လီၤ ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့အဝဲသ့ၣ်ခးစီၤမိထးဖိ မ့ၢ်ဒ်သီးကခးစၢၤသးဖိလၢအအိၣ်လၢစုၣ်လဲသးကလၢၤန့ၣ်လီၤ. ခိဖျါလၢတၢ်

ခးနါစါကျိအဃိ လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ဘဉ်ဃ့ၢ်ထီၣ်ကွံာ်ဆူအသဝီ လၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘဉ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ဃ့ၢ်အိၣ်ဆူအဘူးတၢ်အဟံၣ်လၢအအိၣ်လၢသဝီအဂၤသ့ၣ်တဖဉ် (KHRG မၤလီၢ်တၢ်သဝီလၢအဝဲသ့ၣ်လဲၤဃ့ၢ်အိၣ်ကဒုသ့ၣ်တဖဉ်တန့ၢ်ဘဉ်) လၢတၢ်ဃုထံၣ်န့ၢ်တၢ်အိၣ်ကဒုလီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ခိဖျါလၢသဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်ဘဉ်ဃ့ၢ်ပူၤဖျဲးအသးသမူအဃိ အဝဲသ့ၣ်ခူၣ်လီၤနီၢ်မဲၤရဲၤမ့ၣ်လၢအသံတ့ၢ် ခိဖျါကဘီယုၤခးလီၤတၢ်တချူးဘဉ် ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဟံၣ်တ့ၢ်အသံစိၣ်လၢသၢမိဒီးသဝီန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢနီၣ်ဝံဘၢၣ် ၂၇သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်အနံၤသဝီဖိစၢၤဂၤဒီးနီၢ်မဲၤရဲၤမ့ၣ်အဘူးတ့ၢ်ခူၣ်လီၤက့ၤအစိၣ်ဖဲတၢ်သ့ၣ်ခိၣ်တတီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢနီၣ်ဝံဘၢၣ် ၃၀သီ, ၂၀၂၂န့ၣ်အနံၤ ပှၤဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၣ်လၢအအိၣ်လၢသၢမိဒီးသဝီ ဒီးသဝီအဂၤသ့ၣ်တဖဉ် က့ၤကဒါဆူအသဝီတသ့ဒီးဘဉ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဖဲ လၢနီၣ်ဝံဘၢၣ် ၂၆သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဝံၤအလီၢ်ခံ SAC သုးသ့ၣ်တဖဉ်ဟူးဂဲၤဝဲလၢ သၢမိဒီးသဝီ ဒီးခးထီၣ်ကျိဆူကလံၤကျါန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ထံၣ်သဝီဖိပိာ်ခွါတဂၤလၢလၢဖိဝဲ ဒီးသံကွၢ်သံဒီးအဝဲသ့ၣ်တကးဘဉ်သမံသမိးအဝဲသ့ၣ်လၢ, မ့ၢ်အဘဉ်ထွဲဒီး PDFစ့ၢ်ဒါန့ၣ်လီၤ. ခိဖျါလၢတၢ်အိၣ်သးဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအိၣ်ထီၣ်ဒီးအံၤအဖိခိၣ် လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖဉ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးလၢကက့ၤအိၣ်ကဒါလၢအသဝီန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖဉ်အံၤဘဉ်တၢ်ဒိန့ၢ်အိၤ ဖဲလၢနီၣ်ဝံဘၢၣ် ၂၀၂၂န့ၣ် လၢသၢမိဒီးသဝီ, သၢမိဒီးကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆဉ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢအဖိခိၣ်ခံဘဉ်ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ မ့ၢ်ပိာ်လၢ SAC ကဘီယုၤဒုးသုးဟဲတၢ်လီၤဝဲလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢတၢ်ဖိလၢခံ

ဘၣ်ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်သ့ၣ် အိၣ်ဖျးအိၣ်လီၢ်ကျဲးဟးဂီၤခိဖျါလၢကဘီယုၤခးလီၤတၢ်အဃိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်ဖိခိၣ် တဘၣ်ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိတဂၤအဟံၣ်ခိၣ်ဒုးဟးဂီၤဖဲကဘီယုၤဟဲခးလီၤတၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-KHRG)

**ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျဉ်ကိၣ်**

ကညီဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီကရၢသဘူတဖုလၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျၢၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပျၢၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီပူၤ ကမျၢၢ်တဖၣ်အကလုၢ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘၣ် ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.